
 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
SAMMANTRÄDESDATUM DIARIENUMMER SIDA 

17 februari 2022 KS-2022/10 1 (19) 
 

 

 

   Utdragsbestyrkande: 

   
 

 

Nämnd Trygghets- och delaktighetsberedningen  
   

Offentligt sammanträde Nej  

   
Sammanträdesdag 17 februari 2022  

   
Tid och plats Klockan 14:00-16:55, Sessionssalen  

   
 Ledamöter Frånvarande  

följande paragrafer 
Tjänstgörande  
ersättare 

 Beslutande  Ingalill Söderberg (DP), 

Ordförande 

  

 Nicolas Holst (M)   
 Rasmus Lenefors (S)   
 Caroline Örtholm (M) Samtliga Tomas Selin (C) 
 Bengt Sundbaum (C)   
 Per Johansson (L)   
 Kjell Vingmyr (KD) Samtliga Pran Malhotra (S) 
 Lars Björkman (HP)   
 Nathalie Åkesson (S) Samtliga Britt Flodetorp (S) 
 Nujin Alacabek (V)   
 Frida Andersson (MP) Samtliga Louise Rollins (MP) 
 Alexandra Ghialamas (SD) §§ 7-15 (går 15:30) Roger Urbanski (SD) 
 Jan Dagquist (Polisen)   

 

 
Närvarande ej tjänst-

görande ersättare 
Roger Urbanski (SD) (deltar hela sammanträdet, tjänstgör enligt ovan) 

 
Övriga närvarande Se nästa sida 

 
Utses att justera Nujin Alacabek (V) 

   

Justeringens tid 2022-02-23 Paragrafer 1-15 

   

Underskrifter   

 Lena Mittal  
 Sekreterare 

 

 

 Ingalill Söderberg  
 Ordförande 

 

 

 Nujin Alacabek  
 Justerande 

 

Justerande 

Protokollet har signerats digitalt: för underskrifter se protokollets sista sida. 
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 Trygghets- och delaktighetsberedningens sammanträde den 17 februari 2022 

Övriga närvarande 

Patrik Forshage, biträdande kommundirektör 

Catarina Klockerud, t.f. säkerhetschef 

Lena Fyrvald, miljöstrateg 

Maria Strandberg, översiktsplanerare 

Marcel Moritz, utvecklingsledare  

Isabel Odiye, trygghetsvärd 

Mattias Chamoun, trygghetsvärd 

Shiler Kurdi, trygghetsvärd 

Lena Mittal, nämndsekreterare 

Marco Borja, IT-tekniker 
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BEVIS  
om justering av Trygghets- och delaktighetsberedningens 
protokoll 
Justeringen har anslagits på kommunens anslagstavla 

 

Trygghets- och delaktighetsberedningen har sammanträtt den 17 februari 2022 

Protokollet har justerats den  23 februari 2022 

Anslaget sattes upp den 24 februari 2022 

Anslaget tas ner den 18 mars 2022 

Den som vill överklaga ett beslut måste göra det senast den  17 mars 2022 

Den som vill läsa protokollet kan kontakta Registrator, kommunstyrelsens 
förvaltning, Kommunalvägen 28, 
Huddinge 

Protokollet finns också att läsa på kommunens webbplats  www.huddinge.se 
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 Sammanträdesdatum Paragraf  

Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 1   

    

    

 

 

 

Godkännande av dagordning  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Föredragningslistan godkänns med följande tillägg: 

Ärende 15, Övriga frågor, Fråga anmäld av Nujin Alacabek (V) om vilka ärenden 

som bedöms ska behandlas av trygghets- och delaktighetsberedningen. 

 

Sammanfattning 

Nujin Alacabek (V) anmäler en övrig fråga om vilka ärenden som bedöms behandlas 

av trygghets- och delaktighetsberedningen. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 2   

    

    

 

 

 

Anmälan av jäv  

 

Inget jäv anmäls. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 3   

    

    

 

 

 

Information från polisen  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 

Sammanfattning 

Jan Dagquist, kommunpolis, informerar om följande: 

 

1. Det har i veckan genomförts en trygghetsdialog i husbil i Masmo. Det var många 

besökare och uppskattat. Det inkom både bra information och förbättringsförslag. 

 

2. Med anledning av Rasmus Lenefors (S) anmälda övriga fråga om vilka kriterier 

som används för uppsättande av hastighetskameror informerar Jan Dagquist om 

att hastighetsövervakning, fast eller mobil, sker på uppdrag av Trafikverket. Det 

finns i dag 2 300 fasta kameror i Sverige, på speciellt olycksdrabbade sträckor. 

Dessa kommer att utökas under år 2022 och 2023. Det finns även två mobila 

hastighetskameror, en på Gotland och en i region Stockholm. Härutöver finns 

även trafikpoliser som riktas dit det önskas ökad trafikövervakning. 

 

3. Den nationella förstärkningsorganisationen är bland annat riktad mot Huddinge 

och Järva. I Huddinge är det främst i Vårby och Grantorp/Visättra. Den 

etablerades i december 2021 och har redan gjort resultat i form av 

husrannsakningar, narkotikabeslag med mera. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Ingalill Söderberg (DP), Nujin Alacabek 

(V), Tomas Selin (C) och Alexandra Ghialamas (SD). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 4   

    

    

 

 

 

Information om planering av internationella kvinnodagen  
den 8 mars  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 

Sammanfattning 

Catarina Klockerud, t.f. säkerhetschef, informerar om de aktiviteter som kommer att 

genomföras på internationella kvinnodagen den 8 mars. Det kommer dels att vara 

digitala föreläsningar på dagtid för yrkesverksamma och förtroendevalda. 

Föreläsningarna kommer att handla om ”Människohandel och trafficking med 

sexuellt syfte”, ”Varför lämnar hon inte bara?” och ”Våld i ungas relation”. Dels 

kommer det att vara en digital föreläsning på kvällstid för allmänheten. Den kommer 

att handla om ”Människohandel och trafficking med sexuellt syfte”. 

 

Förutom dessa föreläsningar planeras några ytterligare aktiviteter:  

• Ta fram en hashtagg # som kommer att spridas genom bland annat kultur- och 

fritidsförvaltningens föreningsbrev för att ge föreningar möjlighet att vara 

delaktiga i kampanjen och sprida goda exempel på hur de arbetar med 

jämställdhet.  

• Instagram Huddinge kommun: med fem olika teman där vi 

uppmärksammar: idrottsföreningar, fritidsgårdar, HBTQI-perspektiv, jämställt 

näringsliv, Alla kvinnors rättigheter. 

•  Kampanj i samverkan med bostadsbolag i Huddinge där vi krokar arm mot våld i 

nära relation. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP) och Louise Rollins (MP). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 5   

    

    

 

 

 

Information om kommunens insatser mot segregation  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 

Sammanfattning 

Marcel Moritz, utvecklingsledare, informerar om kommunens insatser mot 

segregation. Några insatser som har gjorts och görs är ett 

biblioteksprojekt/språkutveckling från förskola till årskurs 3, projektet AKILLES - 

coachning för ungdomar och unga vuxna, fördela nyanlända elever till olika skolor, 

språkutveckling i skola. 

 

Det finns nu en ny möjlighet att söka pengar från Delmos 2022. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nicolas Holst (M). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 6   

    

    

 

 

 

Information om kommunens kommande översiktsplan  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 

Sammanfattning 

Lena Fyrvald, miljöstrateg, och Maria Strandberg, översiktsplanerare, informerar om 

kommunens kommande översiktsplan. Översiktsplanen ska beskriva hur bebyggelse, 

naturområden och infrastruktur ska utvecklas eller bevaras, den vägleder beslut i 

planeringen av den fysiska miljön, den är inte bindande utan är vägledande.  

 

Kommunfullmäktige beslutade i december 2020 om fyra mål för kommande 

översiktsplan: Ett levande och växande Huddinge, Ett Huddinge i samspel med 

naturen, Ett Huddinge som håller ihop och Ett Huddinge med minskad 

klimatpåverkan. Planförslaget möjliggör en stor utveckling av nya bostäder, 

arbetsplatser och service. Utvecklingen är koncentrerad till befintliga och kommande 

spårstationer för kollektivtrafik. Den koncentrerade bebyggelseutvecklingen görs för 

att spara på grönområden. 

 

Översiktsplanen är på samråd fram till den 3 mars 2022. Det har främst varit digitala 

samrådsmöten för allmänheten, den 22 februari 2022 genomförs dock ett fysiskt 

möte. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP), Alexandra Ghialamas (SD), Rasmus 

Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), Louise Rollins (MP), Pran Malhotra (S) och 

Tomas Selin (C). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 7   

    

    

 

 

 

Information om aktiviteter inom Trygghetspaketet  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 

Sammanfattning 

Catarina Klockerud, t.f. säkerhetschef, informerar om Trygghetspaketet. Bland annat 

har det satts upp trygghetskameror i Grantorp, under 2022 planeras för 

trygghetskameror i Flemingsbergs centrum (garaget), Stuvsta cykelparkering, Stuvsta 

idrottsplats, infartsparkeringen Mjölner, Skogås centrum och Skogås Rackethall. Det 

planeras även för komplettering på några skolor i år samt ny installation på 

Glömstaskolan. 

 

Catarina Klockerud presenterar de tre trygghetsvärdar som sedan den 15 september 

2021 är anställda, samtliga har socialpedagogisk utbildning. Uppdraget är att vara 

trygghetsskapande och relationsbyggande för alla åldersgrupper och i alla 

kommundelar.  

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Pran Malhotra (S), Bengt Sundbaum (C), Isabel Odiye, 

trygghetsvärd, Shiler Kurdi, trygghetsvärd, Mattias Chamoun, trygghetsvärd, Nicolas 

Holst (M), Nujin Alacabek (V), Roger Urbanski (SD), Louise Rollins (MP) och 

Ingalill Söderberg (DP). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 8   

    

    

 

 

 

Information om Demokratidagarna  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Trygghets- och delaktighetsberedningen har tagit del av informationen. 

 

Sammanfattning 

Patrik Forshage, bitr. kommundirektör, informerar om att det kommer att arrangeras 

demokratidagar under år 2022 med temat ökat valdeltagande. Det kommer att vara 

fokus på förstagångsväljare med tre nedslag: skoldebatter, fördjupade dialoger och 

instagramtävling.  

 

Skoldebatterna kommer att ske under våren i Östra gymnasiet samt att 

kommunstyrelsens förvaltning kommer att arrangera en debatt. De fördjupade 

dialogerna kommer att ingå som en del av undervisningen på gymnasiet. 

Instagramtävlingen kommer att genomföras under hösten 2022, med ett tema kopplat 

till kvinnodagen den 8 mars och 100 år av demokrati. Instagramtävlingen har 

grundskoleelever på kommunala skolor och friskolor som målgrupp. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Nicolas Holst (M), Ingalill Söderberg (DP), Nujin Alacabek (V) 

och Pran Malhotra (S). 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 9   

    
Diarienummer KS-2022/383.118    

 

 

 

Planering Demokratipriset 2022 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

1. Demokratipriset 2022 ska delas ut vid ett publikt evenemang under hösten. 

2. Tillkännagivande om möjlighet att nominera till demokratipriset ska ske i mars 

och nomineringarna ska vara Huddinge kommun tillhanda senast den 

2 september. 

  

Sammanfattning 

Varje år delar Huddinge kommun ut ett pris för att främja demokrati. Med priset vill 

Huddinge kommun uppmärksamma och belöna en enskild person, grupp av personer, 

förening eller annan sammanslutning som på ett lovvärt sätt arbetat för demokratins 

kärnvärden. 

 

Vid sitt sammanträde den 12 juni 2019 beslutade trygghets- och delaktighets-

beredningen att beredningen vid årets första sammanträde ska besluta om: 

• Datum för utdelning av demokratipriset 

• Var och under vilka former demokratipriset ska delas ut 

• Slutdatum för att inkomma med nomineringar 

• Tidpunkt för tillkännagivande om att nomineringar till demokratipriset kan göras 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunfullmäktige 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 10   

    
Diarienummer KS-2022/101.104    

 

 

 

Uppföljning av Huddingeförslag för år 2021  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Trygghets- och delaktighetsberedningen föreslår kommunstyrelsen att besluta i 

enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens förslag till kommunfullmäktige 

Uppföljningen av Huddingeförslag för år 2021 godkänns. 

 

Sammanfattning 

Huddingeförslag är en form av e-förslag där boende i Huddinge kommun kan lämna 

förslag på webben. Invånarna i kommunen kan sedan rösta och kommentera förslagen 

under 90 dagar. De Huddingeförslag som efter 90 dagar samlat 100 eller fler röster 

överlämnas till ansvarig förvaltning/nämnd för ställningstagande. 

 

Uppföljningen innehåller statistik över totalt lämnade förslag, godkända/ej godkända 

förslag, förslag över 100 respektive under 100 röster, handläggningstider, utfall samt 

fördelningen av kön, ålder och bostadsområde för förslagsställarna. 

 

Kommunstyrelsens förvaltning föreslår att uppföljningen av Huddingeförslag för år 

2021 godkänns. 

 
Överläggning 

Patrik Forshage, bitr. kommundirektör, informerar om ärendet. 

 

I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP), Nujin Alacabek (V), Rasmus Lenefors 

(S), Pran Molhatra (S) och Tomas Selin (C). 

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V) och Louise Rollins (MP) anmäler 

protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 11   

    
Diarienummer KS-2022/177.173    

 

 

 

Uppföljning av Program för trygghet och säkerhet 2021  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Trygghets- och delaktighetsberedningen föreslår kommunstyrelsen att besluta i 

enlighet med förvaltningens förslag till beslut. 

Förslag till beslut 

Kommunstyrelsens beslut 

Uppföljningen av ”Program för trygghet och säkerhet 2018–2021”, enligt bilaga 1 till 

kommunstyrelsens tjänsteutlåtande daterat den 1 februari 2022, godkänns. 

 

Sammanfattning 

Det övergripande målet i ”Program för trygghet och säkerhet 2018–2021” är att 

Huddinge ska vara en trygg och säker kommun för alla som bor, verkar och vistas 

där. Detta mål bryts ned till övergripande delmål för vart och ett av de fem 

ansvarsområden som programmet är indelat i. 

 

1. Trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete 

2. Skydd mot olyckor 

3. Krisberedskap 

4. Civilt försvar 

5. Internt skydds- och säkerhetsarbete 

 

Planen ryms inom kommunens fokus med social hållbarhet, och har ett tydligt 

barnperspektiv. 

 

Den årliga uppföljningen avser det arbete som bidragit till att uppfylla de 

underliggande målen som beskrivs under vart och ett av de fem ansvarsområdena. 

 

I bifogad rapport redovisas även uppföljningen av riktlinjerna gällande 

klotterrelaterad skadegörelse respektive arbetet med att förebygga och förhindra 

våldsbejakande extremism. 

 

Trots den extra ordinära situation som gällt under pandemin utvecklades arbetet under 

2021 och förvaltningen bedömer att målen för arbetet med trygghet och säkerhet 

uppnås under programperioden. 
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Överläggning 

I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), Ingalill Söderberg 

(DP), Louise Rollins (S) och Catarina Klockerud, t.f. säkerhetschef. 

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll.  

 

Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 

 

Louise Rollins (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 12   

    
Diarienummer KS-2022/176.915    

 

 

 

Verksamhetsberättelse för trygghets- och 
delaktighetsberedningen 2021  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Verksamhetsberättelse för trygghets- och delaktighetsberedningen 2021 godkänns, i 

enlighet med bilaga 1 till förvaltningens tjänsteutlåtande daterat den 1 februari 2022. 

 

Sammanfattning 

Med utgångspunkt i den verksamhetsplan för trygghets- och delaktighetsberedningen 

2021 som fastställts av beredningen har kommunstyrelsens förvaltning tagit fram ett 

förslag till verksamhetsberättelse för 2021. Av denna framgår vad som har gjorts 

inom var och en av de insatser som prioriterats i verksamhetsplanen utifrån 

kommunstyrelsens mål inom beredningens ansvarsområden. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP), Catarina Klockerud, t.f. säkerhetschef, 

Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V) och Louise Rollins (MP). 

 
Protokollsanteckningar 

Rasmus Lenefors (S) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 

 

Nujin Alacabek (V) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 

 

Louise Rollins (MP) anmäler protokollsanteckning, se bilaga till detta protokoll. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 
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Sammanträdesdatum Paragraf 

 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 17 februari 2022 § 13   

    
Diarienummer KS-2022/107.313    

 

 

 

Trygghets- och delaktighetsberedningens remissvar: Svar på 
remiss av detaljplan för Vårby udde - etapp 1  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 28 januari 2022, överlämnas till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

Sammanfattning 

Trygghets- och delaktighetsberedningen har mottagit detaljplan för Vårby Udde etapp 

1 inom kommundelen Vårby på remiss för yttrande till kommunstyrelsen. 

 

Detaljplanen syftar till att skapa möjligheter att bygga en ny funktionsblandad 

stadsdel med cirka 2000 nya bostäder, handel, hotell, service och kontor i Vårby. 

Detaljplanen ska även möjliggöra för förskolor, skola samt vård- och omsorgsboende 

för att skapa en blandad och integrerad stadsdel där man kan bo, arbeta och besöka. 

Vidare syftar detaljplanen till att skapa nya mötesplatser i form av torg, parker, en ny 

gatustruktur inom området och möjliggöra en delvis ny sträckning av Vårby allé. 

 

Trygghets- och delaktighetsberedningen är positiv till detaljplanen för området. En 

särskild trygghetsutredning behöver föreslås genomföras för att beakta och 

konkretisera hur trygghets- och säkerhetsperspektivet beaktas i byggnationen.  

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Per Johansson (L), Rasmus Lenefors (S), Ingalill Söderberg (DP) 

och Catarina Klockerud, t.f. säkerhetschef. 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

  

 
 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  18 (19) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
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Diarienummer KS-2022/105.313    

 

 

 

Trygghets- och delaktighetsberedningens remissvar: Svar på 
remiss av detaljplan för Aspen  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Förvaltningens tjänsteutlåtande, daterat den 28 januari 2022, överlämnas till 

kommunstyrelsen som svar på remissen. 

 

Sammanfattning 

Trygghets- och delaktighetsberedningen har mottagit detaljplan för Aspen inom 

kommundelen Sjödalen-Fullersta på remiss för yttrande till kommunstyrelsen. 

 

Kommundelarna Sjödalen-Fullersta utgör ett av kommunens större 

utvecklingsområden. I kommundelen Sjödalen ligger Storängens industriområde som 

utgör en betydande del av utvecklingsområdet. Här kommer en successiv omvandling 

av industriverksamhet till bostäder och service att genomföras. Storängens första 

etapp har färdigställts med cirka 650 bostäder. Nästa etapp är den pågående 

detaljplaneringen av kvarteren Fabriken-Förrådet (etapp 2) med cirka 1650 bostäder, 

park och torg. 

 

Detaljplanen beräknas kunna antas hösten 2022 och byggnationen påbörjas därefter. 

En ny etapp har påbörjats för kvarteren Verkstaden, Hantverket och Tonfisken (etapp 

4) med sikte på cirka 1800 bostäder. Etapp 4 beräknas gå ut på samråd hösten 2022. 

 

Trygghets- och delaktighetsberedningen är positiv till detaljplanen och har inga 

särskilda kommentarer ur ett trygghetsperspektiv.  

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Ingalill Söderberg (DP). 

 
Beslutet ska skickas till 

Kommunstyrelsen 

  

 
 



 

KOMMUNSTYRELSEN SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 
  SIDA 

  19 (19) 
 

 

Signaturer: Ordförande Justerare Utdragsbestyrkande: datum och signatur 
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Övriga frågor  

 
Trygghets- och delaktighetsberedningens beslut 

Trygghets- och delaktighetsberedningen har behandlat de övriga frågorna och tagit 

del av informationen. 

 

Sammanfattning 

Rasmus Lenefors (S) har anmält en övrig fråga om vilka kriterier som används för 

uppsättande av hastighetskameror. Jan Dagquist, kommunpolis, har besvarat frågan 

under punkten 3 Information från polisen.  

 

Nujin Alacabek (V) har anmält en övrig fråga om vilka ärenden som bedöms ska 

behandlas av trygghets- och delaktighetsberedningen. Patrik Forshage, bitr. 

kommundirektör, undersöker saken och återkommer vid ett senare tillfälle. 

 

Ingalill Söderberg (DP) informerar om att Nicolas Holst (M) kommer att flytta och 

därmed avsluta sitt uppdrag i beredningen. Ingalill Söderberg tackar Nicolas Holst för 

hans tid i beredningen. Nicolas Holst tackar för den tid som han har deltagit i 

beredningen.  

 

Ingalill Söderberg (DP) informerar om att nästa sammanträde, den 21 april, kommer 

att äga rum hos Polisen Huddinge, Novavägen 1-3. 

 
Överläggning 

I ärendet yttrar sig Rasmus Lenefors (S), Nujin Alacabek (V), Patrik Forshage, bitr. 

kommundirektör, Ingalill Söderberg (DP) och Nicolas Holst (M). 

 
 

 



 
 
Huddinge kommun 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 
2022-02-17 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 
 

Ärende 10: Uppföljning av Huddingeförslag för år 
2021 
 
Det är bra att möjligheten att skriva Huddingeförslag finns. Vi vill att fler 
kommuninvånare ska kunna vara med och påverka utvecklingen och demokratin 
i Huddinge.  
 
Förra årets uppföljning av Huddingeförslag pekade dock på att vissa områden i 
kommunen stod för en stor del av alla förslag medan andra knappt hade några 
alls. Av det skälet föreslog vi att det skulle göras en analys av huruvida det är 
grupper och områden som inte inkluderas i eller nås av konceptet med 
Huddingeförslag och vad som i så fall kan göras för att förändra det. 
 
Vi välkomnar därför att det i årets uppföljning finns en mer detaljerad 
redogörelse för vilket bostadsområde som förslagsställarna kommer ifrån. Vi 
hade dock även gärna sett en analys av siffrorna. Det kan bl.a. noteras att en 
mycket stor andel av förslagen kommer från villaområden som Stuvsta och 
Segeltorp, medan ett stort område som Flemingsberg har färre förslag än 
Högmora. Även våra två andra socioekonomiskt utsatta områden, Skogås och 
Vårby, tillhör de med minst antal förslag. Det verkar således finnas skäl att se vad 
kommunen kan göra ytterligare för att nå ut med information om konceptet med 
Huddingeförslag i dessa områden. 
 
I samband med förra årets revidering föreslog vi också åtgärder för bättre 
återkoppling till förslagsställaren. Kommuninvånare som har lämnat in 
Huddingeförslag har framfört att de inte får tillräcklig information under tiden 
som förslaget behandlas. Förslagsställaren får idag ett meddelande om status på 
sitt förslag efter 90 dagar, men sedan dröjer det till att kommunen har fattat 
beslut i ärendet, vilket i genomsnitt tar 7 månader och vissa fall över ett år. Vi ser 
därför fram emot förslag på hur det kan ske regelbunden och rimlig återkoppling 
till förslagsställaren. 
 



Slutligen vill vi lyfta vikten av att det på kommunens webbsida finns information 
om hur man som medborgare ska gå till väga och att det finns tydliga 
beskrivningar om vad som krävs för att ett Huddingeförslag ska godkännas. För 
många medborgare kan det exempelvis vara svårt att avgöra vad som är en 
kommunal angeläget eller inte. Av 122 inkomna medborgarförslag bedömdes 58 
av dem (motsvarande 46 procent) inte uppfylla riktlinjernas krav. Det indikerar 
att informationen som är tillgänglig på webbsidan kan behöva kompletteras och 
att förslagsställaren får den här informationen innan ett förslag lämnas in och 
inte efter att förslaget har avslagits. 
 
För Socialdemokraterna För Vänsterpartiet För Miljöpartiet 
 
 
 
Rasmus Lenefors Nujin Alacabek Louise Rollins 



 
Huddinge kommun 
Trygghets- och delaktighetsberedningen 
2022-02-17 

 

PROTOKOLLSANTECKNING 
 

Ärende 11: Uppföljning av Program för trygghet och 
säkerhet 2021 
 
Coronapandemin slog hårt mot vårt samhälle även under 2021. Vi har alla, 
enskilda människor såväl som samhällsviktiga verksamheter, behövt vidta 
åtgärder för att minska smittspridningen, skydda riskgrupper och i förlängningen 
rädda liv.  
 
Under dessa svåra förhållanden har ovärderliga insatser utförts av polis, 
räddningspersonal, föreningsledare och ideella krafter som har bidragit till att 
öka tryggheten i Huddinge. Vi vill börja med att uttrycka vår tacksamhet för 
detta.  
 
Vi vill också tacka de tjänstepersoner på kommunstyrelsens förvaltning som 
under det gångna året har arbetat för att Huddinge ska bli en tryggare, mer 
jämlik och mer inkluderande kommun att bo och verka i. Det viktiga och 
konstruktiva arbete som även under 2021 har skett över partigränserna för att 
Huddinge ska kunna klara sig så bra som möjligt genom pandemin förtjänar 
också att framhållas.  

 
Huddinge är i många avseenden en trygg och säker kommun att bo, leva och 
verka i. Flera bra rutiner och strukturer finns också på plats för att öka 
tryggheten. Bland dem kan nämnas en god samverkan med lokalpolisen, 
medborgardialoger i de olika kommundelarna, kamera- och väktarbevakning, och 
sommarjobbssatsningen Unga för orten. När vi nu följer upp kommunens 
Program för trygghet och säkerhet vill vi samtidigt göra några noteringar.  
 

Det finns idag tre tungt kriminella nätverk etablerade i Huddinge: i Flemingsberg, 
Länna och Vårby. Konsekvenserna av detta är allvarliga. I Uppföljning av Program 
för trygghet och säkerhet 2021 (s.5) framgår bl.a. att andelen som känner sig 
trygga i Huddinge är signifikant lägre i Huddinge jämfört både med Stockholms 
län och med riket. Det är siffror som uppmanar till ytterligare handlingskraft i 
kommunens förebyggande och trygghetsskapande arbete.  
 
Som uppföljningen också konstaterar (s. 4) har Huddinge drabbats av flera 
våldsdåd som har skapat otrygghet hos boende, däribland skjutningar och annan 



grov brottslighet. Det har skett både i de områden där de kriminella nätverken 
har sin bas – och det är bra att kommunen arbetar mer aktivt här – såväl som i 
andra delar av Huddinge. Ofta har narkotikahandeln, och de ekonomiska skulder 
och rivalitet mellan olika gäng som följer därav, varit skälet till de våldsamma och 
ibland dödliga uppgörelserna.  
 
Arbetet för att bekämpa brottslighet och öka tryggheten inkluderar satsningar på 
såväl polisen som på rättsväsendet. Men inte minst handlar det om det 
förebyggande arbetet där kommunen utgör en nyckelaktör. Socialdemokraterna 
vill att kommunen ska ta ett större ansvar för det brottsförebyggandet arbetet 

genom att införa en trygghetsfond, vilket också är en del av vårt budgetförslag.   
 
Syftet med att inrätta en trygghetsfond är att möjliggöra permanent finansiering 
för Huddinges brottsförebyggande arbete och därigenom stärka arbetet mot 
kriminalitet. Det sker genom att kommunen varje år avsätter medel för 
brottsförebyggande och trygghetsskapande insatser och åtgärder som 
kommunens nämnder och bolag kan ansöka om. En trygghetsfond skulle kunna 
fördela resurser till både social brottsprevention i form av exempelvis 
nattvandring, trygghetsvärdar och fritidsaktiviteter, och situationell 
brottsprevention som trygghetskameror, belysning, kapa buskage och öka 
tryggheten i den offentliga miljön. 
 

En trygghetsfond ska inte ses som svaret på alla de utmaningar kopplat till 
otrygghet och brottslighet som Huddinge står inför. För att bygga en långsiktigt 
trygg kommun behöver även flera andra åtgärder vidtas. Det handlar framför allt 
om att vi ska ha en skola där alla elever klarar kunskapskraven och att Huddinges 
unga ska erbjudas en meningsfull fritid och ett rikt föreningsliv. Det minskar 

riskerna för att hamna snett och i värsta fall dras in i kriminalitet. En 
trygghetsfond skulle utgöra ett viktigt komplement till det här arbetet och 
möjliggöra fler aktiva insatser för att öka tryggheten och säkerheten i 
kommunen.  
 
För Socialdemokraterna  För Socialdemokraterna  
 
 
 
Rasmus Lenefors  Pran Malhotra 
 
 
 
Britt Flodetorp (suppleantyttrande) 
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Protokollsanteckning 

 

Ärende 11: Uppföljning av Program för trygghet och säkerhet 2021 

Vi välkomnar det övergripande programmet för trygghet och säkerhet eftersom det 

lägger fast vilket ansvar kommunen har för kommunmedborgarnas säkerhet och 

trygghet.  

Trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete 

Det som skapar otrygghet är ofta kriminalitet eller den upplevda risken att utsättas för 

kriminella handlingar. Här har kommunen ett stort ansvar för att arbeta 

brottsförebyggande och trygghetsskapande. I det brottsförebyggande arbetet är det 

även viktigt att insatser gör tillsammans med andra myndigheter, som t.ex. 

kriminalvården för att förhindra återfall i brott. För att brottsoffren även ska känna 

trygghet är det kommunens skyldighet att se till att de får stöd och hjälp och skydd för 

att inte på nytt utsättas för hot och våld. Det är också bra att barnperspektivet nu lyfts 

fram. 

När man talar om trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete glöms det ofta 

bort att många brott begås i hemmet i form av våld i nära relationer, inte minst under 

pandemin har vi kunnat ta del av hur allvarligt läget är när det gäller mäns våld mot 

kvinnor. I början av april 2021 förra året blev en kvinna dödad av sin partner inför 

deras gemensamma barn och det fanns grannar som hade uppmärksammat både 

brottet och sett tidigare signaler på att kvinnan var utsatt, dock utan att agera. Vi 

menar att det behöver tas ett tydligare kraftgrepp mot mäns våld mot kvinnor.  

I tjänsteutlåtandet saknar vi fortfarande en beskrivning på hur kommunen har arbetat 

med våld i nära relationer och hedersrelaterat våld-och förtyck, trots att det står med 

som ett av de prioriterade områden i trygghetsprogrammet. Det är också viktigt att 

satsa på information och utbildning av personal i kommunens olika verksamheter så 

att de kan identifiera när det förekommer misstanke om våld och vilka åtgärder de 

kan vidta. Inte minst gäller det hedersrelaterat våld och förtryck. 



Vi är övertygade om att en förutsättning för att förhindra ungdomskriminalitet är att 

alla ungdomar har tillgång till en bra och likvärdig skola, men även en meningsfull 

fritid. Att göra offensiva satsningar på dessa verksamheter är en bra investering för 

att förhindra att ungdomarna dras in i kriminalitet och missbruk. Så länge vi har ett 

ojämlikt samhälle med stora klasskillnader kommer ungdomar att hamna i 

utanförskap och hopplöshet utan några framtidsutsikter och är då mottagliga för att 

ansluta sig till kriminella nätverk. Genom att stödja föreningslivet både ekonomiskt 

och administrativt och uppmuntra dem att vända sig till ungdomar som är riskzonen 

kan kommunen göra ett bra brottspreventivt arbete.  

För att både yngre och äldre ungdomar som har hamnat snett ska kunna gå tillbaka 

till ett att leva ett liv utanför den kriminella sfären, behöver kommunen ha en 

fungerande avhopparverksamhet. Här flaggar även Polisen för att resurserna inte 

räcker till. I vår budget satsar vi på en Socialinvesteringsfond, fler fritidsgårdar, en 

avhopparverksamhet med en egen budget, fler uppsökande fältssekreterare och 

trygghetsvärdar. Vi är skeptiska till trygghetskameror som vi menar bara flyttar 

problemen till en annan plats, snarare än löser dom. Istället vill vi understryka att det 

är viktigt med samhällets närvaro i kommunens socioekonomiskt utsatta områden. 

 

Det är bra att man betonar att det trygghetsskapande och brottspreventiva arbetet 

ska vara levande i samhällsbyggnadsprocessen. Feministisk stadsplanering är en 

metod för att minska otryggheten i olika kommundelar. Vad det handlar om är i 

praktiken att ha ett feministiskt perspektiv vid byggandet av nya områden och vid 

upprustning eller omplanering av redan befintliga områden. Att ha ett feministiskt 

perspektiv innebär att alla, oavsett ålder, kön, etnicitet eller sexualitet, ska kunna 

känna sig trygga i det offentliga rummet, på våra gator och torg, på våra gång- och 

cykelvägar och i våra parker. Feministisk stadsplanering finns i dagsläget i 

projektform i Göteborg och Malmö och i Husby är feministisk stadsplanering 

uppskattat . Vi menar att Huddinge kommun ska lära av sig av dessa projekt. 

Feministisk stadsplanering innebär inte bara trygghet för kvinnor utan för alla.  

Det är viktigt att vi i Huddinge arbetar målmedvetet mot våldsbejakande extremism. 

Vi måste se över vilka föreningar vi ger kommunalt stöd och vi måste reagera kraftigt 

när exempelvis nazister hissar sin flagga i Demokratiparken utanför vårt kommunhus 

och när högerextrem propaganda börjar dyka upp i olika områden.  

 

Ett dokument som nämns i förslaget till program för säkerhet och trygghet är 

kommunens klotterpolicy. Vänsterpartiet har tidigare lyft upp att det inte finns ett 

bevisat samband mellan en nolltolerans mot graffitti som konstform och minskad 

skadegörelse och klotter. Därför menar vi att kommunen bör ompröva sin nolltolerans 

för att se om inte lagliga graffitiväggar skulle kunna vara ett alternativ.  

 

Nujin Alacabek             

 



 
 Huddinge Kommun 

Trygghets och delaktighetsberedningen 
2022-02-17 
  
Protokollsanteckning 
Ärende 11: Uppföljning av program för trygghet och säkerhet 2021 

Miljöpartiet är ett feministiskt parti som vill bryta ner alla diskriminerande och ohållbara 
maktstrukturer i samhället. Vi välkomnar därför att det första som nämns angående Huddinge 
kommuns trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete är ”våld i nära relationer, 
hedersrelaterat våld och förtryck, hatbrott samt arbete mot våldsbejakande extremism.”

Trots att det står som tydligt ansvarsområde ser vi i uppföljningen mest fokus på brott som sker 
utomhus, inte brott som främst drabbar kvinnor. Det är störst risk för kvinnor att utsättas för våld i 
hemmet av någon de har eller har haft en nära relation till. Det är en viktig jämställdhetsfråga att 
fokusera på att kvinnor och barn ska kunna känna sig trygga. De som utsätts för våld i nära 
relationer, hedersrelaterat våld och förtryck och hatbrott lever i konstant otrygghet och hindras 
också från att vara delaktiga i samhället på grund av kontrollen som utövas mot dem. Vi skulle 
därför vilja se ett större fokus i trygghets- och delaktighetsberedningen och uppföljningen av 
programmet på dessa frågor.

För Miljöpartiet de gröna 

Louise Rollins 
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Ärende 12: Verksamhetsberättelse för trygghets- och 
delaktighetsberedningen 2021 
 
Coronapandemin slog hårt mot vårt samhälle även under 2021. Vi har alla, 
enskilda människor såväl som samhällsviktiga verksamheter, behövt vidta 
åtgärder för att minska smittspridningen, skydda riskgrupper och i förlängningen 
rädda liv.  
 
Under dessa svåra förhållanden har ovärderliga insatser utförts av polis, 
räddningspersonal, föreningsledare och ideella krafter som har bidragit till att 
öka tryggheten i Huddinge. Vi vill börja med att uttrycka vår tacksamhet för 
detta.  
 
Vi vill också tacka de tjänstepersoner på kommunstyrelsens förvaltning som 
under det gångna året har arbetat för att Huddinge ska bli en tryggare, mer 
jämlik och mer inkluderande kommun att bo och verka i. Det viktiga och 
konstruktiva arbete som även under 2021 har skett över partigränserna för att 
Huddinge ska kunna klara sig så bra som möjligt genom pandemin förtjänar 
också att framhållas.  
 
För Huddinge ska vara en trygg, jämlik och demokratisk kommun som präglas 
av rättvisa och delaktighet. I Huddinge ska alla invånare känna sig trygga och 
säkra, ha likvärdig service och få ett jämlikt bemötande oavsett bakgrund.  
 
Trygghets- och delaktighetsberedningens verksamhetsberättelse för 2021 
visar att det har genomförts flera betydelsefulla insatser för att stärka 
demokratin och fördjupa delaktigheten i Huddinge.  
 
På grund av coronapandemin fick Demokratidagarna även 2021 arrangeras på 
andra sätt än tidigare och främst digitalt. Det var dock bra att så kunde ske 
istället för att ställa in.  
  
Även på trygghetsområdet bedrivs mycket värdefullt arbete. Vi vill bl.a. 
nämna Huddinge kommuns trygghetsdialoger i kommunens olika områden 
och en god samverkan med lokalpolisen.  
 



Vi är övertygade om att det förebyggande arbetet alltid, och på alla sätt, är 
mer lönsamt än repressiva åtgärder i efterhand. Med detta sagt finns det 
allvarliga utmaningar på trygghetsområdet som Huddinge kommun fortsatt 
behöver göra allt inom vår egen rådighet – och i bred samverkan – för att 
åtgärda.  
 
Även under 2021 drabbades Huddinge av flera skjutningar och våldsdåd. Det 
är i betydande grad en följd av narkotikahandel och att det finns tre tungt 
kriminella nätverk etablerade i kommunen. Likaså är bl.a. inbrott och 
skadegörelse i kommunens skolor ett fortsatt stort problem som behöver 
lösas. Det handlar både om barnens och personalens trygghet, men också om 
hur vi använder våra gemensamma skattekronor.  
 
För Socialdemokraterna  
 
 
 
Rasmus Lenefors  Pran Malhotra  
 
 
 
Britt Flodetorp (suppleantyttrande) 
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Ärende 12: Verksamhetsberättelse för Trygghets- och 

Delaktighetsberedningen  

 

Det finns stora skillnader i Huddinge vad gäller arbetslöshet, inkomster, 
folkhälsa, valdeltagande, delaktighet, tillgången till mötesplatser för barn 
och unga och upplevd trygghet.  

I verksamhetsberättelsen kan vi läsa att en del bra saker görs, men det 
går också att se att det har varit ännu ett år med begränsningar pga. av 
pandemin. Verksamhetsberättelsen är baserad på den borgerliga 
koalitionens budgetförslag. Vänsterpartiet hade ett eget förslag till mål- 
och budget, vilken innehöll andra satsningar och mer resurser till 
verksamheterna. Vi och motsatte oss den styrande koalitionens 
skattesänkning på 30 öre (90 mnkr), eftersom vi menar att de resurserna 
behövs för att stärka välfärden, men även till att stärka demokratin, 
delaktigheten och motverka segregationen.  

Andra tillskott som Vänsterpartiet gjorde i sitt budgetförslag, men saknas i 
den borgerliga koalitionens budgetförslag är riktade satsningar för att 
motverka våld i nära relationer och hedersrelaterat våld och- förtyck, 
minska sjukskrivningarna och utreda skillnaderna mellan män och 
kvinnors sjuktal i kommunen, bättre stöd till föreningslivet och 
studiefrämjandet, feministisk stadsplanering, avgiftsfria aktiviteter för barn 
och unga, stärkt tillgänglighet för funktionshindrade, fler fältsekreterare, 
länge öppettider på biblioteken, motverkande digitalt utanförskap samt en 
socialinvesteringsfond som ska användas för förebyggande arbete och 
hemlöshet. 

Vänsterpartiet lade redan år 2017 en motion där vi föreslog att kommunen 
ska upprätta en handlingsplan för att öka valdeltagandet i de områden där 
deltagandet är särskilt lågt (Flemingsberg, Vårby och Skogås). Vi saknar 
fortfarande ett tydligt och riktat arbete och satsningar för att komma åt det 
låga valdeltagandet i dessa områden. Det saknas också idag fortfarande 
en bra plattform för medborgardialog, där Huddingeinvånare har möjlighet 
att prata med förtroendevalda och kan diskutera sina hjärtefrågor. Vi 



menar att det inte enbart kan vara något som sker under valrörelsen vart 
fjärde år. En fungerande demokrati är en levande process. 

 

 

Nujin Alacabek  



 
 Huddinge Kommun 

Trygghets och delaktighetsberedningen 
2022-02-17 
  
Protokollsanteckning 
Ärende 12: Verksamhetsberättelse för trygghets- och delaktighetsberedningen 2021 

Miljöpartiet tackar för verksamhetsberättelsen och konstaterar att det har genomförts många bra 
aktiviteter och beredningen har fått mycket bra information om sådant som hör till beredningens 
ansvarsområden. 

Vi hade ett annat förslag till mål och budget för 2021. Vårt förslag var att ställa om hela 
kommunens verksamhet i enlighet med Agenda 2030, vilket skulle innebära att Huddinge skulle 
anamma de mål världens länder genom FN enades om för att nå ett ekologiskt, ekonomiskt och 
socialt hållbart samhälle.

Trygghets- och delaktighetsberedningen hade då kunnat använda de mål och indikatorer som rör 
beredningens ansvarsområden som lyftes i ”Uppföljning av Hållbart Huddinge 2030 - 
hållbarhetsrapport 2020” som rör trygghetsskapande och brottsförebyggande arbete, delaktighet, 
jämlikhet och jämställdhet samt folkhälsa.

För Miljöpartiet de gröna 

Louise Rollins 




